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Abstract (en)
The invention relates to a turbine pump of the type comprising a rotor 1 with blades 2 and vanes with inlet 5 and outlet 8 blades. These inlet 5 and
outlet 8 blades are, moreover, mounted pivotably about axles 6 and 9 and control means 10 to 25 determine the angle of rotation of the inlet blades
5 as a function of that of the outlet blades 8. Such a turbine pump is especially advantageous when the operating conditions (speed, flow, pressure)
vary within wide proportions, as in hydraulic transmissions for vehicles. <IMAGE>

Abstract (fr)
L'invention concerne une turbopompe du type comportant un rotor 1 a ailettes 2 et des directrices a ailettes d'entrée 5 et de sortie 8. Ces ailettes
d'entrée 5 et de sortie 8 sont en outre montées pivotantes autour d'axes 6 et 9 et des moyens d'asservissement 10 a 25 déterminent I'angle de
rotation des ailettes d'entrée 5 en fonction de celui des ailettes de sortie 8. Une telle turbopompe est particulierement avantageuse lorsque les
régimes de fonctionnement (vitesse, débit, pression) varient dans de larges proportions, comme dans les transmissions hydrauliques pour véhicules.
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